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bcn2010.org Hereu parla de B10 com “un projecte i un anhel comp artit” davant 
els alcaldes de la província de Barcelona 

 

L’alcalde de Barcelona, Jordi Hereu, va reunir als alcaldes dels 57 municipis de la província de 
Barcelona que han firmat el conveni de col·laboració amb el Campionat d’Europa d’Atletisme 
Barcelona 2010 en un acte que va servir per visualitzar el recolzament unànime de les 
administracions locals de Barcelona a l’esdeveniment. Antoni Fogué, president de la Diputació de 
Barcelona, també va estar present a l’acte que es va celebrar el passat 25 de juny al Palauet Albéniz. 

Hereu, que es va referir a Barcelona 2010 com “un projecte i un anhel compartit”, es va mostrar molt 
complagut per la gran resposta dels alcaldes de la província. També van assistir a l’acte Pere 
Alcober, president del Comitè Executiu de Barcelona 2010, Mónica Barra, coordinadora general, i 
Romà Cuyàs, president de la Federació Catalana d´Atletisme. 

L’Alcalde va ressaltar la importància del recolzament de les ciutats de Barcelona i va utilitzar el 
concepte xarxa de municipis per deixar constància de l’enorme força que posseeixen tots junts. “Una 
cosa és la promoció internacional de Barcelona a través d’aquests grans esdeveniments i l’altra és la 
promoció interna, que sense vosaltres no podríem abordar”, va explicar.  

Durant l’acte es va presentar oficialment el nou vídeo promocional de Barcelona 2010. 
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bcn2010.org Barcelona 2010 rellança la seva promoció internacio nal a Leiria  

Després de les accions promocionals a Annecy (Copa d’Europa 
2008) i Torí (Campionat d’Europa indoor 2009), Barcelona 2010 ha 
tornat a l’atac a Leiria, escenari del primer Campionat d’Europa per 
nacions. La mascota Barni ha estat una de les grans protagonistes 
fora de la pista. Els aficionats portuguesos han tingut la oportunitat de 
posar amb ella així com participar als jocs de coneixement de 
l’atletisme que formen part del concurs per guanyar un viatge per a 
dues persones a Berlín, per presenciar el Campionat del Món del 
proper mes.  

Mar Sanromà, sostdirectora de promoció, i Anna López, tècnica en 
màrqueting, van ser les encarregades de representar a Barcelona 
2010 al Campionat d’Europa per nacions. El proper objectiu del seu 
departament i de tota la oficina permanent de B10 serà Berlín, entre 
el 15 i el 23 d’agost.  

                             

Eliseo Martín, Jesús España i Diego Ruiz Barni amb l’equip grec 

Mercedes Chilla, Berta Castells i 
Irache Quintanal 

Mario Pestano 

Barni al stand promocional de 
B10 a Leiria 

Peter Sack i Robert Harting 
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bcn2010.org Dayron Robles, amb Barni a Barcelona 

El cubà Dayron Robles, que ha estat un parell de dies a Barcelona 
per intervenir a un estudi científic organitzat per la fundació CIDIDA 
orientat als corredors de tanques, s’ha sumat a la llarga llista 
d’amics de Barni, la mascota de Barcelona 2010, amb qui ha pogut 
compartir uns minuts. 

El plusmarquista mundial de 110 tanques no havia estat 
anteriorment a Barcelona, ciutat en la que li agradaria competir 
alguna vegada, segons ha confessat davant dels mitjans de 
comunicació. El jove atleta de Guantánamo ha expressat el seu 
desig de què el Campionat d’Europa d’Atletisme Barcelona 2010 
sigui un gran èxit. 

 

Constituïda la Comissió Superior de Seguretat de Ba rcelona 2010 

Joan Delort, secretari de Seguretat del Departament d’Interior 
de la Generalitat de Catalunya, ha estat nomenat president de la 
Comissió Superior de Seguretat del Campionat d’Europa 
d’Atletisme Barcelona 2010. L’acord es va prendre a la reunió 
en la què aquest organisme va quedar formalment constituït, 
celebrada a les pròpies dependències del mateix departament. 
Pere Alcober, president del Comitè Executiu de Barcelona 2010, 
i Mónica Barra, coordinadora general, van estar presents. 

La Comissió Superior és l’òrgan principal del Pla Director de Seguretat del Campionat. D’ella depenen 
la Comissió de Planificació, que serà constituïda en breu i que presidirà Joaquim Belenguer, 
comissari dels Mossos d’Esquadra, i el Gabinet Tècnic, que tindrà com a cap visible a Joan Lluis 
Cordón, inspector dels Mossos d’Esquadra. 

El Pla Director de Seguretat de Barcelona 2010 és la principal eina de direcció general i control de la 
planificació que permetrà dirigir, planificar, programar, coordinar i controlar múltiples factors, actors, 
projectes heterogenis i interdependents amb l’objectiu de garantir el desenvolupament normal 
d’aquest esdeveniment esportiu. Delort va advertir que és essencial la coordinació entre totes les 
comissions i que “la Comissió Superior no ha de col·lisionar sinó recolzar a la organització de 
l’esdeveniment”. 

El pla consta de cinc fases. La primera començarà a activar-se durant el mes de juliol de 2009. 
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bcn2010.org  

• 400.000 barcelonins 
animaran pels carres de la 
ciutat als ciclistes del Tour 
de França. L’etapa del 9 de 
juliol finalitza a Montjuïc i els 
aficionats faran una onada 
amb làmines grogues al pas 
dels corredors. Voluntaris 
de Barcelona 2010 
col·laboraran amb la 
iniciativa 

• 82,93  metres és la 
distància del nou rècord 
mundial júnior de martell 
superat per Javier 
Cienfuegos el passat 17 de 
juny a Madrid 

• 6   atletes ja s’han 
classificat per participar a 
Barcelona 2010. Es tracta 
dels tres primers homes i 
dones de la Copa d’Europa 
de 10.000 metres, prova 
celebrada fa unes setmanes 
a Ribeira Brava (Portugal) 

• 326,5   punts ha estat la 
suma total aconseguida per 
l’equip alemany al primer 
Campionat d’Europa per 
nacions. A una mitjana de 
8,1 punts per atleta  

•  325.000  entrades es 
posaran a la venda per 
presenciar el Campionat 
d’Europa d’Atletisme 
Barcelona 2010. Els 
abonaments ja es poden 
reservar  

• 0   atletes desqualificats 
per sortides falses a Leiria a 
l’experiment de tolerància 
cero posada en marxa al 
Campionat d’Europa per 
nacions. Prova superada 

Les tribunes de l’Estadi Olímpic de Montjuïc portar an 
el nom dels 10 medallistes olímpics espanyols  

El Comitè Organitzador 
del Campionat d’Europa 
d’Atletisme Barcelona 
2010 ha decidit que les 
tribunes de l’Estadi 
Olímpic Lluis Companys 
de Montjuïc portin el 
nom dels deu 
medallistes que 
Espanya ha tingut als 
Jocs Olímpics. Aquesta 
iniciativa, pionera a 

Espanya, desvetllarà els propers dies la distribució dels noms de 
cadascuna de les tribunes. Se sap, això sí, que la tribuna principal serà 
la coneguda com la tribuna Fermín Cacho, l’únic dels deu medallistes 
que ha obtingut dues medalles. Cacho va guanyar l’or a la final dels 
1.500 metres de Barcelona 1992 i quatre anys més tard va obtenir la 
de plata d’idèntica distància. 

Els altres atletes que veuran els seus noms al directori de les tribunes 
de l’Estadi seran Jordi Llopart (plata als 50 quilòmetres marxa a Moscú 
1980), José Manuel Abascal (bronze als 1.500 metres a Los Àngeles 
1994), Daniel Plaza (or als 20 quilòmetres marxa a Barcelona 1992), 
Antonio Peñalver (plata en decatló a Barcelona 1992), Javier García 
Chico (bronze en perxa a Barcelona 1192), Valentí Massana (bronze 
en marxa a Sidney 2000), Paquillo Fernández (plata en 20 quilòmetres 
marxa a Atenes 2004) i Joan Lino (bronce en longitud a Atenes 2004). 

Aquesta proposta, ja utilitzada en molts altres estadis europeus, ha 
estat aprovada amb l’objectiu d’unificar criteris i facilitar la seva 
localització de cara a les proves test d’aquest estiu, el Míting Ciutat de 
Barcelona i el Campionat d’Espanya d’Atletisme, i, per suposat, pel 
gran esdeveniment del proper any: el Campionat d’Europa d’Atletisme.  

Es dóna la circumstància que dels deu noms que apareixen a la llista, 
quatre són ambaixadors de Barcelona 2010: Javier García Chico, José 
Manuel Abascal, Valentí Massana i, per descomptat, Fermín Cacho. 
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bcn2010.org El repte d’Alexandra Panayotou 

Alexandra Panayotou s’ha proposat recórrer 2010 quilòmetres en un mes. Per que? Per promocionar 
el Campionat d’Europa d’Atletisme que tindrà lloc a Barcelona el propers any. L’aventura va començar 
el 6 de juny en terres catalanes i, si ningú ho impedeix, acabarà el 6 de juliol a la Ciutat Comtal. Quan 
llegeixin aquest article l’Alex estarà tornant i li quedaran molts pocs dies per conquistar el seu repte: 
encara que ells prefereix centrar-se en els quilòmetres que porta recorreguts.  

Diuen que qui persisteix guanya. L’Alex creu posseir un do 
que fa que mai es rendeixi davant les dificultats. Molèsties 
físiques, dolors intestinals, cops de calor i baixades 
anímiques són diferents formes que té el diable de temptar 
amb l’abandonament a l’experimentada corredora. Per no 
caure en la temptació l’Alex compta amb dos aliats de luxe: 
recordar el sentit del perquè està quilometrejant (com ella 
mateixa diu) i desconnectar del cos. 

L’Alexandra assegura haver corregut per moltes causes 
diferents, però mai havia sentit tanta responsabilitat. Vol 
estar a l’alçada de la confiança que en ella ha dipositat el 
Comitè Organitzador del Campionat. I és que necessita 
raons per seguir corrent quan les coses es posin lletges.  

Analitzat fredament, l’Alex només està fent una cosa: córrer. Però quan es pregunta pel sentit que per 
a ella té quilometrejar, va més enllà. Vol completar el seu repte per aprendre a superar les dificultats 
que la vida li plantejarà. Em temo que inclús ha arribat a pensar que una part de l’èxit del campionat 
depèn del seu èxit personal en aquest aventura. Necessita bons arguments per seguir lluitant. Si 
només ho fa per ella, difícilment arribarà fins al final.  

I després està la concentració...De què està pendent mentre 
corre? Per poder estar corrent 11 hores i mitja consecutives 
necessita desconnectar del seu cos durant bona part del 
recorregut. Si mira cap a dins, si atén als seus pensaments i 
a les seves sensacions, només troba dolor. Li resulta més útil 
desconnectar del seu cos i de la carrera. 

Quan la fatiga no és molt gran utilitza diferents recursos per 
desconnectar. Gaudir de la companyia de corredors 
espontanis que per uns instants se sumen a la festa, 
contemplar el paisatge, demanar al Jacques (un altre 
membre de l’equip) que l’acompanyi en bicicleta, menjar-se un entrepà cada dues hores i hidratar-se 
cada hora són els seus preferits.  
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bcn2010.org Però quan la fatiga es fa insuportable arriba el moment de refugiar-se en la música. L’Alex adora els 
musicals. Els seus predilectes són Els Miserables (l’adaptació musical de la novel·la de Victor Hugo) i 
Mamma Mia. Si s’ha de triar el cantant llavors l’escollit és Chris de Burgh. En més d’una ocasió la 
música l’ha tret d’algun que altre problema 

Però inclús en una aventura tant aparentment solitària com aquesta 
ens falta un element per aconseguir el repte: el treball en equip. En 
Jacques i en Frank completen la tripulació de la caravana en què 
viatgen. 

Preparar el menjar, gestionar la premsa i les rebudes oficials, donar 
massatges a l’Alex després de cada arribada, donar suport moral a 
la protagonista i ocupar-se de la logística necessària són alguns dels 
rols que es reparteixen entre els dos nois. Tot amb l’únic objectiu que 
l’Alex només es preocupi per córrer. 

En una societat en què escassegen els valors més fonamentals no 
podem passar per alt exemples com el de l’Alex. Inclús el propi Joan 
Laporta es va referir a l’atleta grega quan va voler il·lustrar la 
importància de l’esforç i del compromís a una conferència que va 
oferir fa unes setmanes. 

No puc assegurar-los-hi que l’Alex aconseguirà el seu repte. Allò sobre el que sí que estic en 
condicions de garantir és que pagarà tot el preu per aconseguir-ho. Precisament en això radica el 
compromís. 

Article íntegre del psicòleg Pep Marí pel Mundo Deportivo 

 

El final del repte 

Aquest és el calendari d’etapes que li queden a l’Alexandra camí de Barcelona: 

 
Etapa 26, 1 juliol  Lleida - Agramunt   
Etapa 27, 2 juliol  Agramunt - Valmania 
Etapa 28,  3 juliol  Valmania - Santpedor 
Etapa 29, 4 juliol  Santpedor - Viladrau 
Etapa 30,  5 juliol  Viladrau - Lloret de Mar 
Etapa 31, 6 juliol   Lloret de Mar - Barcelona   

 

 Roberto Ruiz i Martín Fiz (dreta) acompanyant 
a  l’Alex a la seva arribada a Vitoria 
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bcn2010.org Ariane Friedrich, a punt per gaudir de Barcelona 20 10  

Cada any, centenars de milers d’alemanys, possiblement milions, es dirigeixen a Barcelona buscant 
fonamentalment sol i diversió. Així ha succeït durant dècades. El proper estiu, la saltadora d’altura 
Ariane Friedrich estarà gairebé amb tota seguretat entre aquests milers de viatgers que es dirigeixen 
al Sud buscant un clima més càlid a l’entorn mediterrani. La gran diferència serà que només una part 
d’aquests nombrosos contingents provaran de guanyar un títol de campió d’Europa mentre visitin la 
ciutat. 

“Vaig estar a Espanya de vacances quan era una nena. No recordo a on ja que era molt petita, però 
tinc ganes de tornar. Serà molt maco. Mai he competit a Espanya, així que el Campionat d’Europa 
serà la meva primera competició en aquest país”, ha avançat la campiona d’Europa indoor sense 
ocultar les ganes que de té de tornar a Espanya. 

Encara que Barcelona 2010 es troba a una distància raonables d’un any, serà una memorable 
competició per la rossa postissa Friedrich, que s’ha convertit en la principal imatge de l’atletisme 
alemany gràcies als seus destacats des de començaments d’any.  

“Els campionats europeus i competicions similars treuen el 
millor de mi. Suposo que és perquè competeixo amb la 
samarreta nacional. Vaig guanyar el Campionat d’Europa 
júnior al 2003, vaig aconseguir una medalla al sub-23 de 
l’any passat, també vaig poder guanyar a la Copa d’Europa 
de 2008 i aquest any he triomfat a la pista coberta de Torí. 
Espero que la ratxa continuï el proper any”, ha comentat 
Friedrich.  

Ariane podria haver mencionat que també al Campionat 
d’Europa per nacions celebrat recentment a Leiria va ser 
clau en el triomf del seu equip. 

Alemanya ha sucumbit davant una gran diversitat d’equips als darrers anys. Al juny d’aquest any tot 
ha canviat. Friedrich va vèncer en la seva especialitat, el salt d’alçada (2,02 metres), i a falta de vuit 
proves pel final de la competició la seva contribució al triomf d’Alemanya fou decisiva, redoblant la 
moral dels seus companys. Fou un avis de què ells, com a equip, mai renunciarien a la victòria.  

“Ho vaig donar tot. Hauria fet qualsevol cosa perquè Alemanya guanyés 12 punts, tot el que 
necessités” va dir Friedrich posant de manifest el seu tenaç esperit de lluita. La Newsletter de 
Barcelona 2010 va parlar amb ella a Leiria mentre disfrutava el seu 12 concurs de l’any sense cap 
derrota. 

Se’ns dubte, just és reconèixer que Barcelona 2010 no és, òbviament, la seva màxima prioritat en 
aquest moment. 

Phil Minshull entrevistant l’Ariane a Leiria 
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bcn2010.org El Campionat del Món d’Atletisme d’aquest any, programat en sòl alemany, a Berlín, és el que de 
veritat la motiva a aquesta autèntica icona de l’esport al seu país, el prestigi de la qual es dispararà si 
és capaç de guanyar la medalla d’or el proper mes. 

Els focus brillen sobre Ariane- la seva cara s’ha utilitzat a 
infinitat d’elements promocionals del Campionat-, però ella 
aguanta de moment molt bé la pressió. “És un gran honor per 
qualsevol atleta actuar a una gran competició com la d’aquest 
any o als Jocs Olímpics a casa teva. Per això m’imagino com 
es sentiran molt aviat els atletes espanyols de cara a la 
propera temporada, la de Barcelona 2010. 

“En aquesta situació un vol fer-ho molt bé. Per un mateix, pels 
teus amics, per la teva família i pel teu país. Crec que puc 
guanyar una medalla a Berlín, però no aniré dient que serà la d’or. Hi ha altres grans saltadores en 
aquests moments”, ha afegit amb una gran dosis de raonable prudència. I això que aquest any Ariane 
és, de llarg, la millor saltadora del món. 

L’atleta alemanya va tenir unes extraordinàries sensacions de cara al Campionat del Món fa unes 
setmanes quan va vèncer el debut de la Golden League, també a Berlín, amb un nou rècord alemany 
(2,06 metres), i quan, a més, va tractar d’igualar la plusmarca mundial que des de 1987 posseeix la 
búlgara Stefka Kostadinova amb 2,09 metres. 

No obstant, en alguna cosa Barcelona ha superat a Berlín segons Ariane. Inclús pel que fa a la seva 
ment...i al seu estómac. “’M’encanta menjar sushi abans de la competició. És com si fos un ritual. A 
alguns llocs és millor que a altres, inclús sinó el preparen a l’estil japonès. Tinc moltes ganes de 
provar el peix quan vagi a Barcelona. Sé que és una de les coses per les que la ciutat és molt 
famosa”, ha explicat Friedrich. 

“Qualsevol que sigui el meu resultat, i òbviament espero que pugui llavors celebrar-ho alguna cosa 
quan estigui a Barcelona, vull passar-m’ho molt bé el proper any al Campionat d’Europa”, conclou 
Ariane, la nova reina del salt d’alçada. 

 

 
Al mes de juliol… 

Dia 2:  Reunió de coordinació amb l’Associació Europea d’Atletisme  

Dia 6:   Arribada d’Alexandra Panayotou després del seu repte de córrer 2010 quilòmetres  

Dia 25:  Míting Internacional d´Atletisme Ciutat de Barcelona 


